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Zápis z jednání
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

č. 3/2013 konaného dne 7. března 2013

Přítomni:

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 7. Křivánek Roman

2. Kovanda Bohumil 8. Ptáček Jaroslav

3. Hájek Otto 9. Pátek Radek

4. Máca Stanislav 10. Feldbabel Vít

5. Zahrádka Miroslav 11. Jirků Ladislav (předseda)

6. Bičík Lukáš 12. Fabeš Roman

Omluveni:

1. Brož Ladislav 2. Pech Miroslav (tajemník)

Hosté:

1. Fialová Jana (členka Rady Kraje Vysočina) 3. Vlachová Alena (OŠMS)

2. Ubr Kamil (OŠMS) 4. Hadravová Jana (ORR)

Program jednání:

1. Zahájení jednání;

2. Schválení programu a zápisu;

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje;

4. Řešení dopadů demografického vývoje do středních škol zřizovaných krajem;

5. Informace o rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání pro rok 2013;

6. Informace o Výroční zprávě o stavu a rozvoji výchovně vzdělávací soustavy Kraje Vysočina;

7. Informace o vyhlášených konkurzech na místa ředitelů, ředitelek škol a školských zařízení 

Kraje Vysočina;

8. Změny ve školském rejstříku;

9. Diskuze a různé;

10. Závěr.

1. Zahájení jednání
Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že je VVVZ usnášeníschopný.

2. Schválení programu a zápisu
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Předseda přednesl návrh programu. Ten byl upraven do následující podoby:

1. Zahájení jednání;

2. Schválení programu a zápisu;

3. Řešení dopadů demografického vývoje do středních škol zřizovaných krajem;

4. Informace o monitorovacích zprávách z OP VK;

5. Informace o bodech projednaných v radě kraje;

6. Informace o rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání pro rok 2013;

7. Informace o Výroční zprávě o stavu a rozvoji výchovně vzdělávací soustavy Kraje Vysočina;

8. Informace o vyhlášených konkurzech na místa ředitelů, ředitelek škol a školských zařízení 

Kraje Vysočina;

9. Změny ve školském rejstříku;

10. Diskuze a různé;

11. Závěr.

Takto upravený návrh programu byl 11 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky.

3. Řešení dopadů demografického vývoje do středních škol zřizovaných krajem
Jana Fialová okomentovala neveřejný materiál, týkající se řešení dopadů demografického vývoje 
do středních škol zřizovaných Krajem Vysočina.

Během jednání se dostavil člen výboru Roman Křivánek.

S tímto materiálem budou členové zastupitelstva kraje seznámeni na svém červnovém zasedání. 
Bohumil Kovanda vznesl podnět, že by bylo vhodné znát názory ředitelů, jichž se daná 
problematika týká. Jana Fialová řekla, že na měsíce březen až duben se plánují setkání s řediteli 
škol a zástupci daných měst a je možno na tyto setkání pozvat i členy výboru z daného regionu. 
Vít Feldbabel vznesl dotaz, kde se plánuje ušetření finančních prostředků při vzniku plánovaných 
odloučených pracovišť. Kamil Ubr odpověděl, že by bylo možné jinak využít uspořené prostředky u 
platů zaměstnanců. Předpokládáme například, že dojde ke snížení počtu řídících 
a administrativních pracovníků. Uvolněné prostředky pak sloučená škola může použít na odměny 
či zaplacení specifických pozic. Otto Hájek vznesl podnět, aby na příští zasedání výboru byl 
k dispozici podrobnější harmonogram týkající se optimalizace škol s tím, že je zapotřebí znát 
termín, do kdy členové výboru mohou vznášet připomínky k této problematice. Dagmar Nejedlá 
řekla, že by bylo vhodné snížit počty osmiletých lyceí v kraji. Tím dojde k nárůstu studentů na 
gymnáziích a středních školách. Vznesla dotaz, zda je k dispozici materiál týkající se přepočítání 
skutečné kapacity ve školách. Kamil Ubr odpověděl, že existuje přehled budov, které jsou ve 
vlastnictví kraje. Kapacita, která je vedená ve školském rejstříku, není vypovídající. OŠMS nyní 
postupuje tak, že pokud je zapotřebí zjistit obsazenost kvůli nějakému úkolu, činí aktuální průzkum 
pouze v konkrétní škole či školách. Je zapotřebí požadavek přesně specifikovat.

Úkol: Dagmar Nejedlá připraví materiál, který přesně specifikuje žádost týkající se skutečné 
kapacity škol.
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Vít Feldbabel vznesl dotaz, zda OŠMS má možnost intervenovat přírodovědné a technické 
vzdělání na základních školách. Kamil Ubr odpověděl, že v současné době ministerstvo vyhlásilo 
projekt ve výši 1,8 mld. Kč na podporu přírodovědných a technických oborů. Je řešeno, zda 
v rámci tohoto projektu lze poskytnout pomůcky na základní školy, se kterými by učitelé pracovali 
ve výuce a i v kroužcích, ve kterém by děti s těmito pomůckami tvořily. Zatím tento požadavek není 
rozhodnut. Pokud by tento požadavek z projektu MŠMT nešel realizovat, tak kraj uvažuje 
o vyhlášení systémové podpory na modernizaci dílen a na zaplacení pracovníků, kteří tyto 
technické kroužky povedou. Jednalo by se o podporu badatelských a konstrukčních kroužků.

Usnesení 10/03/2013/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
souhlasí
se zasláním podrobnějšího harmonogramu týkajícího se optimalizace škol.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).

4. Informace o monitorovacích zprávách z OP VK
Jana Hadravová blíže seznámila členy výboru s činností oddělení grantových programů. Kraj 
získal finanční prostředky ve výši 800 mil. Kč, které může rozdělit do určitých oblastí podpory 
v prioritní ose 1 a v oblasti podpory 3.2. Kraj Vysočina je poskytovatel dotace na základě smlouvy 
s MŠMT, dále je vyhlašovatel výzev, částečně hodnotí předložené projektové žádosti, kontroluje 
finanční a projektovou stránku realizovaných projektů na základě monitorování projektů. 
V současné době máme nakontrahováno 182 projektů a 47 v procesu kontrahování. 
Dagmar Nejedlá popsala případ, kdy při prvním předložení monitorovací zprávy, nebyl příjemce 
upozorněn na chybu oddělením grantových programů. Ale následně se objevila další chyba, na 
kterou příjemce při první výzvě upozorněn nebyl. Vznesla dotaz, proč příjemce hned při první 
výzvě není upozorněn na více chyb v monitorovací zprávě a žádosti o platbu. Tím dochází 
k prodlužování termínu kontroly monitorovacích zpráv. Jana Hadravová odpověděla, že při 
administrativní kontrole je objeveno 90 % chyb a to i přesto, že kontrola probíhá metodou tzv. čtyř 
očí, do kontroly je zapojena vždy dvojice – projektový a finanční manažer. Výskyt nových chyb 
může nastat také v důsledku toho, že žadatelé předkládají monitorovací zprávy v papírové podobě 
a následně při překlopení do elektronické verze v Benefitu udělají příjemci dotací chyby, nebo 
v elektronické verzi jsou nová pole. Někdy se stává, že příjemce i po několikátém upozornění není 
schopen opravit chybu v dokumentech, na kterou je pracovníky oddělení grantových programů 
upozorňován. Dagmar Nejedlá vznesla dotaz, jak dlouho trvá od prvního načtení monitorovací 
zprávy do systému Benefit do jejího uzavření. Jana Hadravová odpověděla, že záleží na příjemci, 
dokud dokument není ve finální správné podobě, tak nelze žádost proplatit a také záleží na počtu 
výzev oprav. Dagmar Nejedlá vznesla dotaz, jak dlouho trvá finanční vypořádání závěrečné 
monitorovací zprávy. Jana Hadravová odpověděla, že do dvou měsíců od ukončení projektu musí 
příjemce podpory předložit závěrečnou monitorovací zprávu, během měsíce by měla proběhnout
kontrola žádosti. Maximálně do půl roku by měla být žádost proplacena, opět s ohledem na 
množství chyb a nezbytných oprav. Určitá omezení způsobuje i technické nastavení systému 
předkládání monitorovacích zpráv a žádostí o platbu. Oddělení kontroluje věcnou i finanční část, 
projektoví manažeři mají pedagogické vzdělání. Bohumil Kovanda vznesl dotaz na počet 
pracovníků oddělení grantových programů. Jana Hadravová odpověděla, že v současné době je to
16 pracovníků.

5. Informace o bodech projednaných v radě kraje
Kamil Ubr tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), které proběhly 
v období od 5. 2. 2013 do 26. 2. 2013:

RK č. 5/2013
 Společný projekt regionů Vysočina a Tampere
 Změny ve školském rejstříku

RK č. 6/2013
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 Udělení souhlasu s uzavřením darovací smlouvy pro Střední průmyslovou školu Jihlava a 
Střední školu technickou Jihlava

 Návrh na jmenování komise pro posouzení žádostí a schvalování dotací na pořizování a 
opravy učebních pomůcek základních uměleckých škol v roce 2013

 Projektový záměr příspěvkové organizace Česká zemědělská akademie v Humpolci, 
střední škola

RK č.7 3/2013
 Základní vzdělávání žáků se zdravotním postižením - povolení pokračování
 Projektový záměr příspěvkové organizace Střední odborné učiliště technické, Chotěboř, 

Žižkova 1501¨
 Změna části usnesení 0252/05/2013/RK - Podpora Krajských center talentované mládeže

6. Informace o rozpočtu přímých nákladů na vzdělávání pro rok 2013
Alena Vlachová okomentovala podkladový materiál týkající se změn v roce 2013, které ovlivňují 
rozpis rozpočtu:

 běžné výdaje regionálního školství v rámci kapitoly MŠMT byly navýšeny o 1,5 mld. Kč, 
mzdové prostředky byly navýšeny o 0,59 mld. Kč a ONIVky byly povýšeny o 0,9 mld. Kč

 v roce 2013 došlo ke zrušení závazného průřezového ukazatele „Výdaje na krytí mzdových 
prostředků pedagogických pracovníků RgŠ včetně příslušenství pro pedagogické 
pracovníky

 dále informovala o výši republikových normativů a o změně počtu dětí, žáků a studentů 
v Kraji Vysočina

Rozpočet přímých výdajů na vzdělávání pro Kraj Vysočina pro rok 2013:
Celkem neinvestiční výdaje: 3 930 163 tis. Kč, v tom

 mzdové prostředky činí 2 858 426 tis. Kč
 odvody 1 000 039 tis. Kč
 ONIV 71 698 tis. Kč 

7. Informace o Výroční zprávě o stavu a rozvoji výchovně vzdělávací soustavy Kraje 
Vysočina

Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál. Materiál je předkládán ve stejné struktuře jako 
v předchozích letech.

Usnesení 11/03/2012/VVVZ
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina
bere na vědomí
informace o Výroční zprávě o stavu a rozvoji výchovně vzdělávací soustav Kraje Vysočina.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

8. Informace o vyhlášených konkurzech na místa ředitelů, ředitelek škol a školských 
zařízení Kraje Vysočina

Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál. Během měsíce března se uskuteční celkem 
9 konkurzů na místa ředitelů škol a školských zařízení Kraje Vysočina.

9. Změny ve školském rejstříku
Kamil Ubr informoval o změnách ve školském rejstříku:
Výchovný ústav, dětský domov se školou, střední škola, základní škola a školní jídelna Počátky –
nový obor Pečovatelská služba, změna nejvyššího povoleného počtu žáků v oboru „ Kuchař –
číšník“, výmaz oborů „Kuchař, provoz služeb“.
Základní škola a praktická škola Chotěboř – změna kapacity školy a změna nejvyššího povoleného 
počtu žáků v oboru „Praktická škola jednoletá“
Střední škola informatiky a cestovního ruchu SČMSD Humpolec, s.r.o. – nový obor „Předškolní a 
mimoškolní pedagogika a změna nejvyššího povoleného počtu žáků v oboru „ Obchodník“
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10. Diskuze a různé
Bohumil Kovanda vznesl dotaz na rozdíl mezi sloučením a spojením škol. Kamil Ubr odpověděl, že 
sloučení a splynutí se řídí podle zákona č. 250. Při splynutí vzniká nový subjekt a vždy jsou 
vyhlašovány konkurzy. U sloučení zřizovatel rozhoduje o nástupnické organizaci a v případě, že 
má nástupnická organizace svého ředitele, ten se následně stává ředitelem celého subjektu. 
V případě že není ředitel, tak musí být vyhlášen konkurz. Kamil Ubr pozval členy výboru na 
vyhlášení soutěže „S Vysočinou do Evropy“, které se uskuteční dne 13. 3. 2013 v kongresovém 
sále. Dále informoval o novém financování v regionálním školství. Budou zprůměrovány normativy, 
které byly stanoveny na krajích a krajské normativy budou nahrazeny jedním normativem 
stanoveným státem. Toto se netýká ONIVek a pedagogických pracovníků. U ostatních pracovníků 
bude pravděpodobně pokračovat obdobný systém jako doposud.

Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 4. dubna 2013 od 15.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost B 3.16.

11. Závěr
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání.

Ladislav Jirků
předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina

Kamil Ubr
vedoucí oddělení rozvoje vzdělávání OŠMS

Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 12. března 2013.




